
 
ZÁPIS 

z 5. zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty  
Univerzity Hradec Králové dne 18. března 2009 

 
 

Přítomni:    Mgr. P. Zikl, RNDr. P. Trojovský, doc. J. Pašek, Ing. K. Radocha, Mgr. Š. Málek, 
Mgr. V. Bělík  
P. Řehák, P. Uchytil, K. Kubátová, J. Raková 

Omluven: MgA. J. Kyselák 
Hosté: doc. V. Jehlička, dr. M. Vondráček, Ing. M. Bednářová, doc. V. Hrubý, doc. J. 

Vítek 
 
 
Program: 

1. Výroční zpráva o činnosti PdF UHK (doc. Jehlička) 
2. Informace a diskuse k harmonizaci studijních předpisů na UHK 
3. Návrhy na vznik oddělení na Katedře biologie a Katedře výtvarné kultury PdF UHK 
4. Různé 

 
 
Ad 1. 
Výroční zpráva o činnosti PdF UHK za rok 2008 
Zprávu předložil ke schválení děkan fakulty. Obsah zprávy byl již předán prorektorce dr. M. 
Žumárové. 
Z diskuse vyplynuly body k doplnění – členství v organizacích u přírodovědných oborů, počet 
proškolených účastníků v rámci REKAP, doplnění spolupráce Katedry výtvarné kultury 
s odborem kultury města, výtvarný salon. 
Hlasování pro schválení obsahu výroční zprávy po doplnění o připomínky, úpravu formátu a 
závěrečné korektury. 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
 
Ad 2. 
Mgr. Zikl, dr. Vondráček 
Informace o společném jednání proděkanů pro studium fakulty PdF, FF a FIM s prorektorkou 
dr. D. Musilovou o sjednocení předpisů na UHK. 
Členové AS PdF se vyjádřili k unifikaci studijních předpisů. 
AS PdF podporuje unifikaci vnitřních předpisů a podporuje další jednání vedoucí ke 
sjednocení těchto předpisů. 
Hlasování 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
 
 



Ad 3. 
Návrhy na ustavení oddělení na Katedře výtvarné kultury a na Katedře biologie. 
Stav na KVK přiblížil vedoucí katedry doc. Hrubý. Ke stávajícím oddělením podává vedoucí 
katedry návrh prostřednictvím děkana na zřízení oddělení Grafika – multimédia. Uměleckým 
garantem je doc. Severová a vedoucím nového oddělení navrhuje Mgr. Hůzu. 
Hlasování: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   3 hlasy pro 0 hlas proti 1 se zdržel hlasování 
 
Doc. Vítek, vedoucí Katedry biologie, odůvodnil potřebu zřízení samostatného oddělení  
s názvem Oddělení didaktiky biologie, primární a preprimární přírodovědy. Vedoucím 
oddělení navrhuje Mgr. L. Kacálkovou. 
Hlasování: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Se vznikem nových oddělení odhlasovali členové senátu změnu v příloze Statutu PdF UHK se 
začleněním dvou nových oddělení. 
Hlasování: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
 
Ad 4.  
Různé 
Mgr. Bělík se dotázal na možnost využívání volných učeben v budově FIM. Na základě tohoto 
dotazu AS PdF vyzývá AS UHK, aby se věnoval společnému fondu učeben a společnému 
sdílení učeben na univerzitě. 
 
Dr. Radocha připomenul volby do SK AS UHK, přihlášení kandidátů a účast při volbách. 
 
Doc. Jehlička informoval o finanční situaci na fakultě. Příjem financí z MŠMT není pro rok 
2009 navýšen. Finance na absolventa jsou v roce 2009 nižší, související dopady - nárůst 
energie ad. vedlo k vyhlášení úsporných opatření, které děkani dostali za úkol od rektora 
UHK. Katedry PdF mají za úkol vytipovat a sloučit vyučované předměty. V termínu do konce 
dubna proběhne redukce předmětů pro akademický rok 2009/2010. Při slučování předmětů 
může dojít i ke snižování počtu pracovníků. Z toho vyplývá, že za stávající situace nebude PdF 
uzavírat nové pracovní smlouvy a v případě nadbytečnosti nebude s akademickým 
pracovníkem, kterému končí smlouva k 31. 8. 2009, nová smlouva uzavřena. Tato opatření se 
mohou dotknout i akademických pracovníků pobírající starobní důchod, kteří mají uzavřenou 
pracovní smlouvu na 1 rok – rozhodnutí budou individuálně řešena s vedoucími kateder. 
Částečné úvazky akademických pracovníků nebudou uzavírány, ale převáděny na dohody o 
pracovní činnosti, příp. dohody o provedení práce, tzv. OON. 
 
Student Řehák požádal o znovuzavedení vyvolávacího systému při zápisu studentů před 
studijním oddělení. 
 



Usnesení: 
Akademický senát PdF UHK odsouhlasil: 

1. Obsah Výroční zprávy o činnosti PdF UHK za rok 2008. 
2. Stanovisko členů AS PdF UHK k unifikaci studijních předpisů. 
3. Vznik nového oddělení na Katedře výtvarné kultury s názvem Grafika – multimédia 

a oddělení na Katedře biologie s názvem Oddělení didaktiky biologie, primární a 
preprimární přírodovědy. 

4. Změnu v příloze Statutu PdF UHK se začleněním dvou nových oddělení. 
5. Výzvu AS UHK k projednání společného fondu učeben a společného sdílení učeben 

na univerzitě. 
 
Hlasování o přijetí usnesení: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
 
 
Zapsala: H. Raabová 
 
 
 
              Mgr. Pavel Zikl 
         předseda AS PdF UHK 
 


